
Bijna 50 jaar geleden zong Gerard 
Cox al over een mooie zomer die 
weer voorgoed voorbij was. Afge-
lopen week ging de hete en droge 
zomer van 2022 vrij abrupt over in de 
herfst. Van T-shirt naar koude voeten 
in nog geen week. Al het water dat 
we in de zomer zo hadden gemist, 
viel in 14 dagen naar beneden. Nog 
een laatste keer maaien in september 
gaat in onze streek niet meer lukken. 

Ik hoop dat iedereen voer genoeg 
heeft. Het is hier nu nog goed te doen 
maar als het zo blijft regenen gaat 
‘t vee dit jaar vroeg op stal. Aan het 
einde van het weideseizoen komt altijd 
weer het moment om te beslissen wat 
er gaat gebeuren. Welke dieren blijven 
en wat gaat er weg. Dit jaar worden we 
met de beslissing een beetje gesteund 
door hoge prijzen voor het vee. Bij 
twijfel helpt een behoorlijke prijs soms 
mee in het oordeel. Je weet maar nooit 
hoe de vlag er volgende keer bij hangt.
 
Helaas komen die hoge prijzen voor 
het vee door duur voer en hoge ener-
giekosten en resulteren ze ook in hoge 
vlees- en zuivelprijzen. Hierdoor wor-
den ook de consumenten gedwongen 
kritisch naar die  
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producten te kijken. Er zullen zeker 
mensen zijn die (nog) minder vlees 
gaan eten en aan de andere kant biedt 
het ook weer mogelijkheden.
 
De aan-huis verkoop van vlees en 
zuivel zou best eens een zetje in de rug 
kunnen krijgen. Als je als producent de 
kosten in de hand kunt houden door 
goed op te letten en het aantal ver-
voersbewegingen laag kunt houden, 
heb je toch een voordeel. Doordat de 
kopers erg op de prijs gaan letten, 
zijn ze gevoelig voor een voordeeltje 
en zullen makkelijker over te halen 
zijn rechtstreeks van de producent te 
kopen.
 
Dit verhaal geldt meer voor de klein-
schalige houderij dan voor de inten-
sievere vorm van landbouw maar 
ook daar is het zaak scherp te zijn op 
kosten en opbrengsten. In de waan 
van de dag wordt alles duurder maar 
daar moet dan wel een gegronde 
reden voor te vinden zijn. Iets duurder 
maken omdat alles duurder wordt en 
iedereen de prijzen verhoogt, is géén 
goed reden. 
 
Het zijn al met al spannende tijden en 
het is voor iedereen zaak erg goed bij 

de les te blijven. Waar bedreigingen 
zijn, zijn ook kansen. Er is nu een Wit-
rik die op haar gemakje 200 ton melk 
produceerde, dus alles is zeker niet 
verloren.  
 
En na regen komt zonneschijn, ook al 
is de zomer voorbij.

Jan Fred Nijman

KI Samen is de KI-organisatie met het grootste aanbod aan 
Witrik stieren. Reden om eens samen op stap te gaan naar 
een afnemer van het sperma. Philip van Aert vertegenwoor-
digt KI Samen in de regio West-Brabant en de Brabantse 
Kempen en zo komen we in Standdaarbuiten bij de familie 
Dijkshoorn. Het wordt een interessante middag met veel 
fokkerij, waarbij we het ook nog over Witrik hebben.

Zoon Patrick is deze middag onze gastheer. Hij is derdejaars 
student aan de HAS Dronten. Het bedrijf is modern, ze zijn 
in 2010 verhuisd vanuit Zuid-Holland en konden in Brabant 
nieuw bouwen. Het bedrijf telt 110 melkkoeien plus jongvee. 
Met twee melkrobots, een automatische voerschuif en een 
mestrobot is het bedrijf aardig geautomatiseerd.  
De productie mag er ook zijn: een 305-dagenproductie van 
11.000 kg melk met gehalten van 4,20 en 3,50%. De vee-
stapel is Holstein Friesian, merendeels zwartbont, maar er 
is ook een stel roodbonten. De fokkerij wordt op kleur apart 
gehouden: rood op rood en zwart op zwart. 

Productie van 75.000 kg melk
En de witrikken dan? Die zijn er ook. Momenteel 3 melkkoei-
en. Er is de laatste tijd wel iets meer met witrikken gefokt, 
maar het heeft hoofdzakelijk stierkalfjes opgeleverd. Geluk-
kig zijn er nog een paar in aantocht. Patrick heeft de liefde 
voor witrikken van zijn moeder gekregen. De witrik zal hier-
door altijd een plekje hebben in de veestapel, verklapt onze 
gastheer. De witrikken kunnen in de koppel prima meeko-
men in de productie.. De oudste heeft nu een totaal produc-
tie van 75.000 kg melk in 5 lijsten. Daarbij mag wel worden 
vermeld dat de Dijkshoorns geduldig zijn met insemineren. 
De koeien hebben een goede persistentie in de lactatie, 
daarom wordt er nogal eens gewacht met insemineren.  
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Witrik Limmerick
Een politicus uit het Brabantse Oss

Hield al jarenlang van zijn motorcross. 

Hij ontweek ieder obstakel, 

Het leek echt een mirakel, 

geen seconde liet hij het stuur los 

Naar de klant
Het komt de gezondheid van 
de koeien ten goede, maar 
de tussenkalftijd wordt wat 
langer.

Een portie witrik
Bij het fokbeleid wordt  
gefokt met Holsteins.  
Er wordt een ondergrens 
van ongeveer 100 kg V+E 
fokwaarde aangehouden en 
verder wordt sterk gelet op beenwerk. Voor de 25 % min-
dere producenten wordt Belgisch Blauw gebruikt. 

Aan het einde van ons bezoek moet er toch ook over zaken 
worden gesproken. Er worden een paar stieren uitgezocht 
voor de komende tijd: genomic fokstieren, enkele met 
gesekst sperma en, jawel, ook een portie witrik. Want dat 
blijven toch wel bijzondere dieren.

André Helder

In de vorige Witrikbode is al gemeld dat KI Samen een 
nieuwe stier heeft ingezet. Het is Bunthoeve Frenkie, 
gefokt door Van den Bunt, het bedrijf waar wij te gast 
waren bij de laatste Witrikdag.  
 
Frenkie is een volbloed Belgisch Blauwe met een 
aparte aftekening. Nu is er ook een foto van hem be-
schikbaar.

André Helder

Arie in Canada.
We kunnen Arie van Buuren inmiddels 
beschouwen als onze internationale 
ambassadeur. 

Tijdens verblijf bij familie in Canada 
bezocht hij ook bij onze verst wonende 
begunstiger, de familie Suis. 

In de volgende Witrikbode volgt het hele 
verhaal.

André Helder



Vorig jaar hebben we onze Witrikdag verschoven van het 
voorjaar naar de herfst. Dat was toen vanwege de Covid-
perikelen, maar het pakte wel goed uit. We hebben ons 
daarom dit jaar weer op de eerste zaterdag van oktober 
gericht. Het is ons gelukt om een aantrekkelijk programma 
te presenteren en ook nog vrij centraal in het land. 

We werden gastvrij ontvangen op twee bedrijven in Dronten.
Voorzitter Jan Fred Nijman mocht de deelnemers verwel-
komen op het bedrijf van de familie Van de Bunt aan de 
Wisentweg. Dit bedrijf heeft ongeveer 65 melkkoeien van 
het Fleckvieh ras. Imposante en robuuste dieren. Daarnaast 
is er vleesvee, totaal 45 stuks Belgisch Blauw en Verbeterd 
Roodbont, meestal verkregen door embryotransplantatie bij 
de melkkoeien. 

Verslag van de keuringen 
Dat resulteert in een rij met veel luxe en dikbildieren. Bij deze 
fokkerij worden ook witrikken ingezet.  

Witrik Limmerick
Na decennia van vertraging, 

Bleek agrarisch beleid een uitdaging 

De agrariers boos

Het kabinet leek stuurloos

Alsof het de motorcross naging. 

Witrikdag 2022 op zaterdag 1 oktober in Dronten
Het heeft onder andere geresulteerd in de stier Bunthoeve 
Frenky, die sinds kort beschikbaar is via KI Samen. 
Jan Fred gaf een kort verslag van de keuringen van de afge-
lopen tijd. Daarbij werden 44 dieren (31 dubbeldoel) gekeurd 
op 7 bedrijven. Er konden 24 fokdieren worden aangewezen. 
Hiernaast werden op 1 bedrijf nog 7 baggerbonte dieren en 
1 vale gekeurd. Positief bericht: er zijn dubbele witrik stieren 
gevonden die vruchtbaar zijn. Tot nu toe werd aangenomen 
dat dieren met dubbele witrikfactor onvruchtbaar zijn. 
Er is vervolgonderzoek gaande.

Alle kanten te bekijken
Hierna werd de stal bezocht. Het is een vierrijige stal waar 
het vee aangebonden staat. Dit staltype komt tegenwoordig 
niet veel meer voor, maar de dieren maakten een gezonde 
en tevreden indruk. Het gaf ons als bezoekers in ieder geval 
de kans om de dieren van alle kanten te bekijken.

Intussen was in de werktuigenloods een prima lunch klaar-
gezet met soep, ragout en luxe broodjes. We kwamen ook 
op dit punt niets tekort.

Het doel van de middag was een bedrijf aan de andere kant 
van Dronten, bij de familie Renken-van Es aan de Hondweg. 
Dit is een van de oudste bedrijven in Oostelijk Flevoland. 
In 1961 verhuisde de familie Renken vanuit het Groningse 
Bellingwolde naar het nieuwe land. Er is sinds die tijd veel 
veranderd. Van akkerbouw naar veehouderij en dan wel op 
een bijzondere manier. 

Jandlis Meat 
Het bedrijf heeft nu vleesvee en vleeskuikens en vermarkt dit 
onder de naam Jandlis Meat. De afdeling kuikens bleef deze 
dag voor ons gesloten. Heel begrijpelijk vanwege de huidige 
situatie met AVP, de zeer besmettelijke vogelgriep. Maar 
er bleef voor ons genoeg over. Niet in het minst door onze 
gastvrouw Lisette, die ons op onnavolgbare wijze ontving 
en leidde door het bedrijf. De rundveetak begon als hobby 
met een paar kalfjes, 2 Belgisch Blauwe en een Verbeterd 
Roodbonte. Dat werden er meer: de huidige koppel omvat 
48 dieren. Het vlees wordt via een eigen winkel afgezet. 
Inmiddels is de schuur uit de beginfase omgebouwd tot een 
gezelligheidscentrum, waar ontvangsten kunnen worden 
gehouden.

Belgisch Blauwe en Verbeterd Roodbont zijn zwaar be-
spierde dieren. Dat geeft problemen bij de geboorte; het 
merendeel van de kalveren wordt geboren via de keizer-
snede. Daar zijn bezwaren tegen en daarom is het project Pinzgauer

Op vakantie in Slovenië belandden Rona Helder en haar man 
in een optocht. De runderen van het Pinzgauer ras, die de 
hele zomer op de bergweiden hadden gelopen, werden in 
folkloristische traditie naar beneden gebracht. 
 
Een van de boeren vertelde dat ze in de regio veel moeite doen 
om het specifieke ras te behouden, omdat de dieren zich zo 
goed kunnen handhaven in deze bergachtige omgeving. 
Eenmaal beneden in het dorp werd er ook nog een ouderwetse 
fokveekeuring aan vast geknoopt, met een markt van streek-
producten. Dit feest heet het Kravji-bal (Krav is het Sloveense 
woord voor koe). Pinzgauers hebben een aalstreep, maar de 
vererving is anders dan die bij onze witrikken.

André Helder

Bewust Natuurlijke Luxe ontwikkeld. Door de binnenmaten 
van de geboorteweg te meten, wordt geselecteerd op dieren 
met een ruim bekken, waardoor meer geboorten met een 
natuurlijk verloop kunnen plaatsvinden. Het is een proces 
van lange adem, maar de eerste resultaten zijn geboekt.  
Er zullen diverse generaties voorbijgaan voordat het doel  
is bereikt.

Natuurlijk werd ook de veestapel bekeken. Dieren met 
enorme bespiering, met een rug zo vlak en breed dat die als 
ontbijttafel zou kunnen dienen. Een aantal met witrikafteke-
ning.  

Het maakt toch wel verschil of zo’n aalstreep nu over de 
rug van een Holsteiner of van een Verbeterd Roodbont dier 
loopt. Met veel indrukken kon om vier uur een geslaagde 
dag besloten worden. Volgend jaar weer om deze tijd van 
het jaar.

André Helder


